



– Lettre d’information du GFPP – Novembre 2022

[English version below]

Chères Collègues, Chers Collègues,

Veuillez trouver ci-dessous des informations concernant les événements de cette fin d’année 2022. Vous retrouverez également les offres d’emploi récemment postées sur notre site.

Le Bureau du GFPP

Retour sur le congrès GFPP22 – BPGM5 :

Le 22^{ème} congrès du Groupe Français des Peptides et Protéines (GFPP) et 5^{ème} congrès du Groupe Belge des Peptides (BPGM) se sont tenus à Port Leucate. Cette petite ville du sud de la France n'avait certainement pas connu une telle arrivée de scientifiques renommés depuis plusieurs décennies. Le centre de conférence Rives des Corbières était un lieu idéal pour partager les nouvelles découvertes et recherches dans le domaine des peptides et des protéines. Du point de vue de tous les participants, le congrès a été un succès, non seulement en raison de la grande qualité des différents exposés, mais aussi grâce aux nombreuses possibilités d'échanges qui ont eu lieu pendant les pauses, les repas, les sessions de posters, ... après cette si longue période d'événements virtuels... Les organisateurs tiennent encore à remercier tous les participants. Vous avez fait de cet événement un grand succès et nous espérons vous voir au 23^{ème} GFPP à Fournols.



Bourses GFPP de stages de formation :

Le GFPP souhaite promouvoir la mobilité inter-laboratoires des jeunes chercheurs et techniciens pour l'apprentissage ou l'utilisation de nouvelles techniques. Le GFPP a mis en place une aide financière accessible à des chercheurs du domaine des peptides et protéines désireux d'effectuer un séjour de courte durée (typiquement 1 à 2 semaines) dans un laboratoire français ou étranger. Ces bourses de 500 € permettent de couvrir une partie des frais de transport et de logement. Pour les modalités de candidature, veuillez consulter le site du GFPP (<https://www.gfpp.fr/bourses-de-stages-de-formation/>) .

Bourse mobilité de l'EPS

L'EPS (European Peptide Society) offre des bourses aux doctorants et aux post-doctorants qui souhaitent séjourner dans un autre laboratoire en Europe pour acquérir de nouvelles compétences et/ou effectuer des expériences qui ne sont pas possibles dans l'établissement d'origine. Pour plus d'information, veuillez consulter le site internet de l'EPS: [EPS mobility fellowship](#)

Offres d'emploi:

- **CDD / Post-Doctorat**

[Fluorinated alkene-containing foldamers: toward an unprecedented 14-helix \$\delta\$ -peptide built from designed fluoroalkene \$\delta\$ -amino acids](#) – INSA - Rouen.

[Postdoctoral position in Organic Chemistry/Chemical Biology](#) – CEA - Saclay.

[PostDoc / Molecular Modelling of GPCRs](#), IBMM- Montpellier.

- **Stage M2**

[Peptide-Apatite hybrid nanoparticles for the treatment of complex wounds](#). – UMR 5247 CNRS, UM, Peptide Team – Montpellier – France

[Allosteric Modulators of GPCRs : Chemical Modulation of Protein-protein interaction for Ghrelin signaling](#) – UMR 5247 CNRS, UM, Peptide Team – Montpellier – France

[PROTACs : dégradation versus inhibition, génération d'outils pour la thérapie anticancéreuse](#) – BioCIS- CY Cergy Paris Université.

[Development of new fluorinated peptides for the stereoselective organocatalysis of photoredox reactions](#) – BioCIS- CY Cergy Paris Université.

[Synthèse de brins moléculaires artificiels conçus pour se replier en feuillet \$\beta\$ multi-brins](#) - CBMN, UMR 5248- Université Bordeaux

Merci de transmettre aux personnes potentiellement intéressées.

Pour plus d'informations, veuillez consulter notre site : <https://www.gfpp.fr/>. N'hésitez surtout pas à nous contacter à diffusion@gfpp.fr pour proposer de nouvelles offres d'emploi, de congrès ou de formations et toute information ou demande qui vous semblerait pertinentes d'être diffusées par le GFPP.

Suivez-nous sur twitter



[@GFPP_news](#)



– GFPP Newsletter –
November 2022

Dear Colleagues,

Please find below information about last news for 2022. You will also find job offers recently posted on our website.

The GFPP board members

Back to the GFPP22-BPGM5 congress:

The 22nd meeting of the French Peptides and Proteins Group (GFPP) and 5th Belgian Peptide Group Meeting (BPGM) joint meeting was held in Port Leucate. This little town in South of France has certainly not known such an arrival of famous scientists for many decades. The Rives des Corbières conference center was an ideal location to share new discovery and research in the field of peptides and proteins. From all the participants point of view the congress was successful, not only because of the high quality of the

different talks but also thanks to the many exchanges opportunities taking place during breaks, meals, poster sessions,... after this so long period of virtual events... In the name of the organizers we want to express our thanks to all the attendees. You made it a great success and we hope to see you at the 23rd GFPP in Fournols!



GFPP Bursaries for practical training:

The GFPP aims to promote the inter-laboratory mobility of young researchers and technicians for learning / using new techniques. The GFPP offers financial support available to researchers in the field of peptides and proteins who wish to make a short stay (typically 1 to 2 weeks) in a French or foreign laboratory. These grants of 500 € make it possible to cover part of the travel and accommodation costs. For the application procedures, please visit the GFPP website (<https://www.gfpp.fr/en/bursaries-for-practical-training/>).

EPS mobility fellowship

The European Peptide Society provides fellowships for PhD students and post doc who want to visit another laboratory in Europe to acquire new methodology or perform experiments that are not possible at the home institution. Please visit the webpage: [EPS mobility fellowship](#)

Job offers:

- **CDD / Post-Doctorat**

[Fluorinated alkene-containing foldamers: toward an unprecedented 14-helix \$\delta\$ -peptide built from designed fluoroalkene \$\delta\$ -amino acids](#) – INSA - Rouen.

[Postdoctoral position in Organic Chemistry/Chemical Biology](#) – CEA - Saclay.

[PostDoc / Molecular Modelling of GPCRs](#), IBMM- Montpellier.

- **Stage M2**

[Peptide-Apatite hybrid nanoparticles for the treatment of complex wounds](#). – UMR 5247 CNRS, UM, Peptide Team – Montpellier – France

[Allosteric Modulators of GPCRs : Chemical Modulation of Protein-protein interaction for Ghrelin signaling](#) – UMR 5247 CNRS, UM, Peptide Team – Montpellier – France

[PROTACs : dégradation versus inhibition, génération d'outils pour la thérapie anticancéreuse](#) – BioCIS- CY Cergy Paris Université.

[Development of new fluorinated peptides for the stereoselective organocatalysis of photoredox reactions](#) – BioCIS- CY Cergy Paris Université.

[Synthèse de brins moléculaires artificiels conçus pour se replier en feuillet \$\beta\$ multi-brins](#) - CBMN, UMR 5248- Université Bordeaux

More information on our website: <https://www.gfpp.fr/en/home/>. Do not hesitate to contact us at diffusion@gfpp.fr to post new job offers, conferences, training schools, or any other information or request that you consider relevant.

Best wishes

The GFPP board members

Follow us on twitter



[@GFPP_news](#)